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ÚVODNÍ SLOVO 

 
 
Vážení občané, milí přátelé. 
 
     Prázdniny utekly jako voda, děti již nastoupily školní docházku a my dospělí jsme opět 
chtíc nechtíc po zasloužené dovolené zpět v pracovním procesu. 
 
     Ráda bych krátce zhodnotila činnost našeho úřadu v průběhu letních měsíců. Ty se příliš 
letně netvářily, v srpnu některé občany naší obce potrápilo bahno, které strhl přívalový 
déšť z okolních polí. Naše poděkování si jistě zaslouží naši dobrovolní hasiči (ti pomáhali 
i v sousední obci Hať, která byla postižena přívalovým deštěm mnohem intenzivněji) 
i zaměstnanci obce, kteří ihned nastoupili a pomáhali s úklidem nepořádku. Vstoupili jsme 
v jednání s majiteli pozemků, případně jejich nájemci, a dohodli jsme některé kroky, které 
by měly přispět ke zlepšení situace. 
 
     Koncem měsíce srpna bylo provedeno ruční čištění šilheřovického potoka 
od nežádoucích nánosů, byla zahájena jeho oprava plůtkováním v oblasti ulice Studené, byl 
opraven částečně sesutý břeh potoka na ulici Horní. Byla rovněž povedena alespoň částečná 
oprava ulice Do Kopce, která byla narušena v důsledku výstavby kanalizačního řádu 
koncem minulého roku. 
 
     Během prázdnin proběhlo také několik p ěkných kulturních akcí, jako jsou pivní 
slavnosti spolu s jarmarkem lidových řemesel, které jsme zhodnotili již v minulém vydání 
našeho zpravodaje. V posledních dnech měsíce července proběhl ve sportovním areálu TJ 
SOKOL Šilheřovice mezinárodní turnaj „Zlatý kahan 2011“, který je špičkovým turnajem 
dorosteneckých mužstev ze Slovenska, Polska a Moravy. S jeho výsledky se můžete 
seznámit v oddíle „Sportovní dění v obci“. 
 
     Další velmi významnou společenskou událostí obce byla oslava stých narozenin našeho 
občana pana Karla Sládka. Přátelské posezení na obecním úřadě u příležitosti tohoto 
významného životního jubilea perfektně hudebně doprovodil pan Mgr. Jan Kuchař. 
 
     V polovině srpna jsme slavili šilheřovický odpust. V jeho předvečer jsme se mohli 
zaposlouchat do tónů hudby Slezského žesťového kvinteta na odpustkovém chrámovém 
koncertu. Spolu se členem opery Národního divadla moravskoslezského panem Mgr. 
Pavlem Kozlem nám představili skladby Wolfganga Amadea Mozarta, Antonína Dvořáka, 
Josefa Vejvody a dalších světových skladatelů. Průvodním slovem velmi poutavě celé 
představení provázel pan Mgr. Karel Čurda, hráč na lesní roh. 
 
     Ovšem musím uznat, že velkým zklamáním byly pouťové atrakce (v podstatě to žádné 
atrakce nebyly), které pro nás smluvně zajišťuje pan Pfleger. Ve smlouvě má stanoven 
pouze počet atrakcí, což se letos ukázalo jako nedostatečné. Pro příští rok se budeme snažit 
o nápravu, abychom přispěli k důstojné oslavě našeho odpustu. 
 
 

Ing. Jarmila Thomasová 
         starostka obce 
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USNESENÍ ZASTUPITELSTVA OBCE 

 
 

Výpis z usnesení 4. zasedání Zastupitelstva obce Šilheřovice  
ze dne 13. června 2011 

 
 
Zastupitelstvo obce schválilo: 
 

1. Prodej pozemku parc. č. 367/5 a 367/7 v k.ú. Šilheřovice ve výši ceny dle znaleckého 
posudku vypracovaného dle geometrického plánu 1367 – 3720/2010 

2. ZO projednalo Závěrečný účet obce Šilheřovice za rok 2010 a vyjadřuje souhlas 
s celoročním hospodařením obce Šilheřovice v roce 2010, a to bez výhrad 

3. Rozpočtové opatření č. 2/2011 ve znění předloženém ekonomkou obce p. Ivetou 
Čecháčkovou 

4. Vyslovení záměru řešit centrum obce 
5. Odložení jednání s TJ Sokol Šilheřovice ve věci převodu majetku – Smlouva 

o převodu nemovitosti a nájemní smlouva 
6. Odložení jednání ve věci pořízení fekálního vozu na další zasedání ZO č. 5/2011 

 
Zastupitelstvo obce pověřilo: 
 

1. Starostku obce k podpisu Kupní smlouvy ve věci prodeje pozemku parc. č. 367/5 
a 367/7 v k. ú. Šilheřovice 

2. Starostku obce ke svolání porady členů zastupitelstva, architektky paní 
Malchárkové, zástupců firmy HRAT, stavbyvedoucího p. Kročka a všech 
zúčastněných osob na Obecní úřad Śilheřovice na pondělí 27. 6. 2011 ve věci řešení 
víceprací na akci „Sportovně rekreační areál Baumšula“ 

3. Mgr. P. Práška k přípravě smlouvy ve věci pronájmu budovy č. p. 5 na ul. Dolní 
v Šilheřovicích 

4. Mgr. P. Práška jako pověřenou osobu ve věci řešení centra obce 
  

Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí: 
 

1. Zprávu o činnosti rady obce za období od 22. 3. 2011 do 30. 5. 2011 
2. Závěrečný účet Svazku mikroregionu Hlučínska za rok 2010 
3. Zprávu o výsledku přezkoumání hospodaření dobrovolného svazku obcí 

mikroregionu Hlu čínska za rok 2010 
4. Zprávu o výsledku kontroly hospodaření Svazku obcí mikroregionu Hlučínska 

za rok 2010 
5. Závěrečný účet Sdružení obcí Hlučínska za rok 2010 
6. Zprávu o výsledku přezkoumání hospodaření Sdružení obcí Hlučínska za rok 2010 
7. Zprávu o výsledku kontroly hospodaření dobrovolného svazku obcí Sdružení obcí 

Hlučínska za rok 2010 
8. Zprávu auditora o přezkumu hospodaření obce Šilheřovice za rok 2010 
9. Výroční zprávu starostky obce za rok 2010 
10. Informace starostky obce k novému územnímu plánu obce Šilheřovice 
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Výpis z usnesení 5. mimořádného zasedání Zastupitelstva obce Šilheřovice  
ze dne 27. června 2011  

 
 
Zastupitelstvo obce schválilo: 
 

1. Dodatek č. 1 Smlouvy se stavební firmou Ostravské stavby ve věci Sportovně 
rekreačního areálu Baumšula –méněpráce ve výši 19.200,- Kč včetně DPH 

 
Zastupitelstvo obce neschválilo: 
 

1. Změnu programu jednání přidáním následujících bodů: 
• žádost TJ Sokol o dotaci 
• rozpočtové opatření č. 3/2011 

 
 

 
Výpis z usnesení 6. mimořádného zasedání Zastupitelstva obce Šilheřovice 

 ze dne 5. srpna 2011  
 
 
Zastupitelstvo obce schválilo: 
 

1. Žádost TJ Sokol Šilheřovice ve věci spolufinancování projektu „ČSTV – Šilheřovice 
– výstavba nových šaten a sociálního zázemí“ částkou Kč 500.000,-- v roce 2012 
v případě, že na realizaci tohoto projektu bude získána dotace ve výši Kč 2.700.000,-- 
z dotačního programu č. „MŠMT 133510“ 

 
 
 

 

USNESENÍ RADY OBCE 
 
 

Výpis z usnesení ze zasedání Rady obce Šilheřovice ze dne 5. 8. 2011 č. 21/2011 
 
RO schvaluje: 
 
ad 6) Dotaci na činnost charitní pečovatelské služby na 2. čtvrtletí roku 2011 
ad 9) Ukončení nájmu pozemku parc. č.  344/3 v k. ú. Šilheřovice o výměře 77 m2 

ke dni 31. 7. 2011 
ad 10) Obsah smlouvy o vodě předané předložené SmVaK Ostrava, a. s. 
ad 20) Ceník odvozu OZO pro občany – tarif P 271 – cenový výměr č. 2/2011 
ad 23) Změněné znění nájemní smlouvy nebytových prostor domu č. p. 5 na ul. Dolní 

s podmínkou, že do smlouvy bude zahrnuto ustanovení o tom, že v případě 
vypovězení nájmu obcí z důvodu neplnění smlouvy nájemcem, nevznikne nájemci 
nárok na úhradu vložených finančních prostředků do rekonstrukce 
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RO pověřuje: 
 
ad 2) Starostku obce k prověření náležitostí uvedených v Dodatku č. 1 Regionální rady 

ve věci dotací na „Sportovně rekreační areál Šilheřovice – Baumšula“ 
ad 5) Starostku obce oslovit našeho právníka JUDr. Čichoně ve věci jednání ohledně 

pozemku parc. č. 1443/3 – ostatní plocha v k. ú. Šilheřovice 
 
RO bere na vědomí: 
 
ad 11) Změny hodin pro veřejnost pošty Šilheřovice. Občané byli o změně informováni 

ve zpravodaji červenec – srpen 
ad 13) Informace k novému územnímu plánu => nesouhlasné stanovisko KÚ MSK ohledně 

záboru ZPF. Prohlídkou lokalit byl navrhnut u některých přesun z návrhové plochy 
do stavu, u některých variantní řešení nebo zachování plochy. Viz příloha zápisu.  

ad 21) Návrh na změnu pojištění majetku obce 
ad 22) Ostatní informace – dobropis HRAT, elektroodpad, oprava povrchu ulice Do Kopce 
 

 
Výpis z usnesení ze zasedání Rady obce Šilheřovice ze dne 10. 8. 2011č. 22/2011 

 
RO schvaluje: 
 
ad 1) Dodatek č. 1 ke Smlouvě o poskytnutí dotace z rozpočtu Regionální rady na projekt 

„Sportovně rekreační areál Šilheřovice – Baumšula“ s registračním číslem 
CZ.1.10/4.1.00/03.00548 

ad 2) Nabídku firmy p. M. Vjačky na provedení plůtkování potoka na pozemku parc. 
č. 1689/2 – vodní plocha v délce 95 m od ul. Studené po „Penzion Stará Pekárna“. 
RO vybírala ze 3 nabídek. 

 
 
Výpis z usnesení ze zasedání Rady obce Šilheřovice ze dne 05.09. 2011č. 23/2011 

 
RO schvaluje: 
 
ad 1) Směnnou smlouvu mezi obcí Šilheřovice a Ředitelstvím silnic a dálnic ČR 

(Ing. Filipcová) za podmínky bezplatné směny.  
ad 14) Znění smlouvy ve věci žádosti o zřízení věcného břemene na pozemku parc. č. 1689/1 

– vodní tok v k. ú. Šilheřovice 
ad 16) Nabídku obce Hať na spolufinancování opravy komunikace Důlky 
ad 23) Skartaci starých knih v knihovně 
 
RO pověřuje: 
 
ad 7) Starostku obce k získání bližších informací ve věci nabídky „patrolovacích hlídek“ 

bezpečnostní agentury GAPPA SECURITY 
ad 8) Starostku obce k projednání záležitosti týkající se ukládání komunálního odpadu 

vyprodukovaného na hřišti TJ Sokol Šilheřovice do nádob určených pro odpad 
tříděný, s vedením TJ Sokol Šilheřovice – obnovení stížnosti na jednání TJ Sokol 
Šilheřovice podané dne 13. 9. 2010  

ad 14) Starostku obce k podpisu smlouvy o zřízení věcného břemene na pozemku parc. 
č. 1689/1 – vodní tok v k. ú. Šilheřovice 
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RO bere na vědomí: 
 
ad 2) Zřízení věcného břemene pro pozemky zatížené vedením výtlačného a zásobovacího 

řádu vodovodu Hať a předává do další RO k projednání (Smlouva o zřízení věcného 
břemene bude dodána) 

ad 4) Žádost o výjimku z počtu žáků a dofinancování platu pedagoga. Rozhodne ZO 
konané dne 12. 9. 2011 

ad 5) Rozpočtové opatření č. 3/2011. Rozhodne ZO konané dne 12. 9. 2011 
ad 9) Nabídku na pojištění majetku a odpovědnosti 
ad 11) Soupis zpracovaných stavebních projektů obce 
ad 12) Soupis zpracovaných projektů úprav šilheřovického potoka 
ad 15) Oznámení o vzniku Rybářského sdružení Šilheřovice 
ad 17) Nabídku projektu „Vaše obec ve virtuálním prostředí“ 
 
RO doporučuje: 
 
ad 1) ZO schválit oficiálně předloženou „Směnnou smlouvu“ mezi obcí Šilheřovice 

a Ředitelstvím silnic a dálnic ČR (Ing. Filipcová) 
 
RO rozhodla: 
 
ad 6) Přesunout na další jednání RO řešení Obecně závazné vyhlášky pro požádání, 

průběh a ukončení veřejnosti přístupných sportovních a kulturních podniků včetně 
tanečních zábav a diskoték dle § 10 zákona o obcích č. 128/2000 Sb. 

ad 13) Řešit až na dalším jednání RO žádost o vyjádření k realizaci splaškové a dešťové 
kanalizace na ul. Kostelní 

 
RO neschvaluje: 
 
ad 3) Žádost výkonného výboru TJ Sokol Šilheřovice o uvolnění pracovníka údržby 

pro kosení travnaté plochy hracího hřiště 
ad 21) Realizovat nabídku firmy BERNDSEN – čisticí rohože 
 
RO nedoporučuje: 
 
ad 10) Ke schválení ZO žádost o zařazení parc. č. 685/18 v k. ú. Šilheřovice do Územního 

plánu obce jako pozemek pro rodinnou zástavbu. Projednat až ve změně nyní 
zpracovávaného územního plánu 

 
 
 

 

 

HOSPODAŘENÍ OBCE 
 
 
Stav finančních prostředků obce ke dni 31.8. 2011: 
 
Základní běžný účet obce u Komerční banky, a.s.:    1.024.929,15 Kč    
Základní běžný účet obce u České spořitelny, a.s.:   1 224 483,78 Kč         
Fond rozvoje bydlení:            754 864,56 Kč                                                 
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Uhrazené faktury za investiční akce, opravy a příspěvky v období od 1. 7. 2011 
do 31. 8. 2011: 
 

Vodné SmVak 06/2011  156.041,00 
Kontejnery na elektroodpad 2 ks  28.992,00 
ZŠ – příspěvek na neinvestiční náklady 07/2011 223.000,00 
HRAT – poradenství stavba rekr. areálu Baumšula 16.380,00 
Stavba Sportovně rekreačního areálu Baumšula – vlastní podíl 195.606,00 
ZŠ – příspěvek na neinvestiční náklady 08/2011 223.000,00 
ČEZ – čtvrtletní záloha 77.210,00 
Stavba Sportovně rekreačního areálu Baumšula – vlastní podíl 357.500,00 
Veolia transport – dopravní obslužnost – 3. čtvrtletí r. 2011 38.302,00 
Vodné SmVaK 07/2011 260.343,00 
OZO – velkoobjemové kontejnery 41.602,00 
Oprava komunikace recyklátem ul. Farní 134.400,00 

 
     Dále v tomto období obec hradila běžné výdaje spojené s chodem obce, obecního úřadu 
a údržbou obce. 
 
 
 

 

OBECNÍ ÚŘAD INFORMUJE 
 
 
Poruchy veřejného osvětlení 
Žádáme všechny občany naší obce, aby závady zjištěné na veřejném osvětlení hlásili 
na tel. č. 595 054 120 nebo na mob. 605 257 657.  
 
 
Pomoc při likvidaci vos, sršňů apod. 
Vážení občané, dovolte, abychom vás informovali o možnosti pomoci v případě likvidace 
vosích či sršních hnízd. Naši hasiči mají prostředky pro tuto likvidaci a v případě potřeby 
volejte p. R. Rumpu (776 015 812) nebo p. L. Michálka (775 062 773). 
 
 
Informace o cenách inzerce ve zpravodaji 
Informujeme všechny, kteří si chtějí nechat otisknout inzerát v místním zpravodaji, že 
se mění ceny za umístění těchto inzerátů. Vzhledem k tomu, že mnozí si přejí mít inzerát 
v barevné verzi, bylo nutno u těchto inzerátů navýšit ceny. Nyní jsou tedy ceny za otištění 
inzerátů následující: 
 
barevně A5  Kč 800,--/měsíc 
barevně A6  Kč 500,--/měsíc 
 
černobíle A5  Kč 600,--/měsíc 
černobíle A6  Kč 300,--/měsíc 
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BYLO BY DOBRÉ VĚDĚT  
 

 
Internetový magazín nejen pro seniory 
Vážení čtenáři dovolte nám, abychom Vám představili internetový magazín nejen 
pro seniory. Na adrese www.i-senior.cz naleznete každodenní aktuální články z oblastí 
kultury na Hlu čínsku, zahrady, vaření, cestování, společenské etikety a mnoho dalšího 
volnočasového čtení. Vůbec se nebojte názvu, náš magazín je určený všem věkovým 
skupinám. 
Každý měsíc je pro Vás připraven rozhovor s osobností tohoto kraje. Dále máme pro Vás 
připraveno diskusní fórum, ve kterém s ostatními čtenáři můžete konverzovat na libovolná 
témata. 
Připravujeme pro Vás speciální internetové magazíny zaměřené výhradně na vaření 
a zahradu. Neváhejte a sledujte web www.i-senior.cz 
Zabýváme se tvorbou e-magazínů, tvorbou reklamních článků a mediálními službami, 
které naleznete na adrese www.i-media.vow.cz 
 
Jsme připraveni Vám nabídnout: 
 
Reklamní články 
Nabízíme psaní reklamních a public relations článků, lákavé popisy produktů v e-shopech, 
recenze na Vaše zboží a služby. Vše je psáno za využití metody copywritingu, pomocí níž 
budou Vaše produkty snadněji vyhledatelné přes internet. 
 
Zveřejnění reklamy 
Prostřednictvím našeho portálu www.i-senior.cz umožňujeme zveřejnění Vaší reklamy 
cílené nejen na seniory. Reklama může mít jak podobu článků, tak v podobě grafických 
bannerů. Vaše zveřejněné články budeme propagovat pomocí sociálních sítí Facebook, 
Twitter, nové sítě Google+ a prostřednictvím aplikace Google Reader. 
Nabízíme zveřejnění reklamy, PR článků a tiskových zpráv na kulturním magazínu 
LaCultura.cz (cílová skupina uživatelů 18 – 35 let). 
 
Tvorbu bannerů 
Reklamní bannery jsou oblíbenými a levnými nosiči reklamy,  které osloví masové skupiny 
lidí, a to i ty, kteří v prvotní fázi nemají přímý zájem o Váš produkt. Zhotovíme Vám 
reklamní banner dle Vašich konkrétních potřeb a přání.  
 
Poradenské služby 
Poradíme Vám v redakční a mediální činnosti, v založení a správě internetových magazínů 
a v mnoha dalších oblastech. 
 
 
 
Pro více informací nás neváhejte kontaktovat www.i-media.vow.cz 
Jiří Aujezdský, DiS.                                                          Simona Podobová 
Lipová 169                                                                         e-mail: podobova@i-senior.cz 
747 16 Hať                                                                        tel.: +420 775 641 511 
IČ: 88045544 
e-mail: redakce@i-senior.cz  
tel.: +420 732 489 493 
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DIGITALIZACE 2011 
 
 
 
 

Vzor: Souhrn informací ke zveřejnění na webových stránkách obcí či měst 
územní oblasti Ostrava 

 
PROČ DIGITALIZACE 
Digitální televizní vysílání je modernější způsob přenosu televizního signálu, který umožní 
lépe nakládat s frekvencemi, na nichž televizní stanice vysílají. Digitalizace přináší otevření 
současného televizního trhu, rozšíření nabídky televizních programů a umožňuje využívat 
doprovodné služby, jako je například elektronický programový průvodce (EPG). Protože 
však není vysílacích kanálů nazbyt, musí se postupně uvolnit vysílací frekvence současných 
analogových televizí, tedy ČT 1, ČT 2, Novy, Primy, popřípadě regionálních vysílatelů, 
na kterých je pak zahájeno digitální televizní vysílání. Přechod ze současného zemského 
analogového vysílání na zemské digitální vysílání proto probíhá po jednotlivých územních 
oblastech a řídí se závazným harmonogramem stanoveným nařízením vlády č. 161/2008 
Sb., o technickém plánu přechodu zemského analogového televizního vysílání na zemské 
digitální televizní vysílání (nařízení vlády o technickém plánu přechodu). 
Přechod na digitální televizní vysílání probíhá současně v celé Evropě. V České republice 
bude poslední analogový vysílač vypnut v polovině roku 2012. 
 
ANALOG V ÚZEMNÍ OBLASTI OSTRAVA kon čí 30. LISTOPADU 2011 
Zemské analogové TV vysílání z vysílačů velkého výkonu Ostrava – Hošťálkovice, Frýdek 
Místek – Lysá Hora, Nový Jičín – Veselský kopec bude 30. listopadu 2011 ukončeno.  
Na většině územní oblasti Ostrava tak nebude od listopadu možné „přes anténu“ přijímat 
analogově žádný televizní program. Na blížící se termín vypnutí analogových vysílačů 
budou diváci, kteří signál příslušných vysílačů přijímají, upozorněni zobrazením 
piktogramu se čtyřmi čtverečky, informační lištou a spoty. 

 
Pro další příjem televizního signálu je třeba se rozhodnout, zda zůstat i nadále u zemského 
(přes anténu) televizního vysílání, nebo využít satelitní, kabelovou nebo internetovou 
(IPTV) televizi. 
Při volbě zemského televizního vysílání je třeba zakoupit buď set-top-box (převaděč 
signálu) a zapojit jej mezi anténu a televizor, nebo nový televizor s vestavěným digitálním 
tunerem. 
Těch, kdo nyní přijímají televizi přes kabel, satelit nebo internet, se ukončení zemského 
analogového vysílání nijak netýká a televize jim i bez úprav bude fungovat standardně 
i po 30. listopadu. 
 



- 10 - 
 

DIGITÁLNÍ TELEVIZNÍ VYSÍLÁNÍ JIŽ B ĚŽÍ I U NÁS  
Digitální televizní vysílání je zahájeno vždy s alespoň šestiměsíčním předstihem 
před ukončením zemského analogového televizního vysílání. Nic tedy občanům nebrání 
vyřešit přechod a případné komplikace s ním spojené již nyní a vyhnout se tak časovému 
tlaku. Ti, kteří dnes přijímají analogový televizní signál šířený terestricky (z pozemních 
vysílačů) a na příjem digitálního vysílání se včas nepřipraví, přijdou po 30. 11. 2011 
o možnost sledovat televizi. 
 

        Konkrétní rozdělení kanálů pro jednotlivé multiplexy je následující: 

MULTIPLEX LOKALITA VYSÍLA Č KANÁL 

MULTIPLEX 1 Ostrava Hladnov 54 
 Ostrava  Hošťálkovice 54 
 Frýdek  Lysá Hora 54 
MULTIPLEX 2 Ostrava Hladnov 37 
 Ostrava  Hošťálkovice 37 

 Frýdek  Lysá Hora 37 

MULTIPLEX 3 Ostrava Hladnov 51/48* 

 Ostrava Hladnov 51/48* 
MULTIPLEX - 
regionální Klimkovice Klimkovice - Hýlov  28 

        * kanál bude změněn 30. 11. 2011 
        Pozn:. v Ostravě ještě vysílá územně omezený zkušební multiplex 4 z ulice 1. máje  
                    na kanále 63 
 
VÝHODY DIGITALIZACE  
Výhodou digitálního vysílání, kromě kvalitn ějšího obrazu, je především mnohem větší 
programová nabídka. Zatímco v analogové éře u nás celoplošně vysílaly pouze čtyři 
televizní programy, tedy ČT 1, ČT 2, Nova a Prima, po přechodu na digitální vysílání 
se jejich počet několikrát znásobí. V územní oblasti Ostrava jsou dostupné čtyři zemské 
digitální sítě, tzv. multiplexy.  
 

 
 
Další výhodou je elektronický programový průvodce (EPG), obdoba tištěného televizního 
programu, z něhož se divák pomocí dálkového ovladače dozví, jaký pořad právě sleduje, 
jaký pořad bude následovat, a může si prolistovat program zvolené televize na týden 
dopředu. EPG obsahuje také krátké texty o pořadu a může být doplněn i o fotografie. 
V multiplexu 1 a 3 lze také přijímat n ěkteré rozhlasové programy. 
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Základní podmínkou pro bezstarostný příjem a využívání všech výhod zemského 
digitálního vysílání je kvalitní přijímací anténní systém. 

 
KDE HLEDAT INFORMACE O DIGITALIZACI? 
Na webových stránkách - www.digitalne.tv 
Hlavním zdrojem informací o přechodu na digitální televizní vysílání jsou webové stránky 
www.digitalne.tv. Podávají všechny potřebné informace o digitalizaci srozumitelnou 
formou. Naleznete zde aktuality spojené s digitalizací, interaktivní mapku a vyhledávač 
obcí, který ukáže termíny zapínání digitálního signálu a vypínání signálu analogového 
pro konkrétní region či obec a také odpovědi na nejčastější dotazy. Navíc je zde ke stažení 
i celá řada materiálů, od legislativních norem týkajících se digitalizace, např. nařízení vlády 
o technickém plánu přechodu, přes doporučení, jakými způsoby lze upravit společné 
televizní antény, až po elektronickou verzi informační Digibrožury dané územní oblasti 
a Diginovin, které jsou distribuovány také do poštovních schránek.  
Na infolince - 800 90 60 30. 
Zřízena je také bezplatná telefonní linka 800 90 60 30. Zkušení operátoři zde denně 
zodpovídají dotazy ohledně digitalizace televizního vysílání. Linka je v provozu v pracovní 
dny od 8 do 19 hodin.  
Na seminářích nebo u digihlídek 
Digihlídky jsou týmy promotérů, kteří mohou poradit s přechodem na digitální vysílání 
přímo v konkrétní obci. V průběhu září, října a listopadu navštíví přes 100 obcí v územní 
oblasti Ostrava. Termíny zastávek digihlídek jsou uvedeny na webu www.digitalne.tv. 
Starostové měst a obcí mají navíc možnost si bezplatně prostřednictvím webu digihlídku 
objednat a promotéři přijedou obyvatele informovat přímo do jejich obce a v termínu, 
který je pro ně nejpříznivější.  
Před vypnutím analogu budou rovněž probíhat semináře o digitalizaci pro veřejnost, 
kam mají občané možnost přijít se informovat.  
 
CO MŮŽE PŘECHOD NA DIGITÁLNÍ TELEVIZNÍ VYSÍLÁNÍ ZKOMPLIKOVAT?  
Největším problémem mohou být tzv. „společné televizní antény“ (STA), které je třeba včas 
na příjem digitálního vysílání upravit. Někdy je nutná i výměna rozvodů v celém objektu. 
Všechny tyto úpravy musí řešit správce objektu a nejčastěji provád ět specializovaná firma. 
Skupinou, na kterou je třeba soustředit pozornost, jsou starší občané, kteří mohou mít 
problém s technickými aspekty digitalizace. Právě na ně je ve velké míře myšleno 
v informační kampani. 
 
JAK BUDE ZAJIŠT ĚNA INFORMOVANOST OB ČANŮ 
Na celý region, kterého se vypnutí vysílače týká, cílí již nyní komplexní informační 
kampaň: 
Páteřní částí kampaně je infolinka 800 90 60 30 a webové stránky www.digitalne.tv  
Poběží i intenzivní mediální kampaň. 
Již od konce prosince také probíhá PR kampaň a komunikace s regionálními médii. 
Budou organizovány speciální bezplatné semináře pro veřejnost, na kterých se občané 
srozumitelnou formou dozvědí vše potřebné a mohou také individuálně řešit své konkrétní 
problémy s přechodem na digitální vysílání spojené.  
Kontaktní složkou infokampaně jsou tzv. „Digihlídky“, které po dobu tří měsíců 
před vypnutím projíždí celým regionem ve speciálně označených vozidlech, roznáší 
informační materiály a komunikují s občany i samosprávou s cílem v co největší míře 
informovat širokou veřejnost, zejména pak starší občany.  
Občané najdou ve svých schránkách speciální leták s názvem „Diginoviny“, kde jsou 
všechny důležité informace uvedeny.  
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Přibližně 3 měsíce před vypnutím se na obrazovkách u programů České televize těch 
diváků, kterých se vypínání týká, objeví speciální „piktogram“, který je na vypínání 
upozorní. 
Poběží i semináře pro osoby se zdravotním postižením, o nichž je možné se více dozvědět 
na stránkách www.ozp-digitalne.cz. 
 
Digitalizace představuje technologický pokrok v praxi, ale není potřeba se jí obávat, 
je potřeba být jen připraven. Přechod ze zemského analogového na digitální televizní 
vysílání již úspěšně proběhl v mnoha regionech České republiky a nyní je na řadě územní 
oblast Ostrava. 
 
V případě, že potřebujete více informací, navštivte poradnu na webu 
www.digitalne.tv/poradna  nebo zavolejte na infolinku 800 90 60 30. 
 
 
 

 

MOHLO BY VÁS ZAJÍMAT  
 
 
UDĚLENÍ ZNAČKY REGIONÁLNÍ POTRAVINA MSK 
 
Druhý ro čník soutěže o udělení značky Regionální potravina Moravskoslezského kraje zná 
své výherce. 
 
Značku Regionální potravina Moravskoslezského kraje, jejímž cílem je pomoci 
spotřebitelům najít kvalitní regionální produkty, bude nyní moci využívat dalších osm 
výrobků:  

� Minisalámky (Beskydské uzeniny, a.s.),  
� Trefilova masopustní klobása (Vladimír Hájek – H + H, Frýdek-Místek),  
� Čerstvé mléko plnotučné 3,5% (Ekomilk, s.r.o.),  
� Pečené mrkvánky (Beskyd Fryčovice, a.s.),  
� Porubská pusinka (GAMYS s.r.o.),  
� Medovinka Originál (Jankar Profi, s.r.o.),  
� Otické kysané zelí červené (ZP Otice, a.s.) a  
� Pšeničná mouka hladká Speciál 00 Extra – světlá (Mlýn Herber s. r. o.). 

 
O vítězích v jednotlivých kategoriích soutěže rozhodla sedmičlenná hodnotitelská komise, 
ve které zasedli odborníci z řad Státní zemědělské a potravinářské inspekce, Krajského 
úřadu Moravskoslezského kraje, Krajské veterinární správy, Potravinářské komory ČR, 
Agrární komory Ostravsko a Ministerstva zemědělství ČR. „Stejně jako loni jsme prováděli 
senzorické posouzení jednotlivých výrobků, zjišťovali jsme, jaká je jejich vůně, vzhled, 
chuť, ale i technologické parametry nebo úroveň obalu. Velký důraz jsme kladli také 
na vazbu daného výrobku k Moravskoslezskému kraji.“, uvedl Ing. Martin Štěpánek, 
předseda hodnotitelské komise.   
 
Ing. František Mariánek, CSc. z Agrární komory Ostravsko pak doplnil: „Letos bylo 
do soutěže přihlášeno 48 výrobků v devíti kategoriích. Porota pak značku udělila osmi 
výrobkům, které se tak v jejím užívání připojí k prvním šesti z loňského roku.  
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FINANČNÍ POJIŠTĚNÍ AXA 
 

 
 
 

- Kompletní finanční servis 
- Alternativní investice 
- Investice do komodit 
- Spořící účet od AXA Banky 
- Investiční životní pojištění Comfort Plus 
- Investiční životní pojištění  Medvídek 
- Rodinné úrazové pojištění 
- Tradi ční životní pojištění 

- Úrazové pojištění 
- Pojištění pro případ nemoci 
- Penzijní připojištění 
- Povinné ručení 
- Havarijní pojišt ění 
- Pojištění nemovitosti, domácnosti 
- Cestovní pojištění 

 
Po.  –  Čtv.  9.00 – 12.00 13.00 – 17.00 
Pá.    9.00 – 12.00 13.00 – 16.00 

 
Finanční poradci 
Ing. Jiří Trapl, tel.: 777 280 354 
Lea Skrinyárová,  tel.: 723 549 942 
RNDr. Vlasta Štefanidesová,  tel.: 732 653 961 
 
kancelář AXA 
tel.: 595 171 539       
tel.: 595 172 648        
Mírové náměstí 3, Hlučín   
 

 
HUDEBNÍ ŠKOLA YAMAHA  
 
  

 
 
Vážení obyvatelé Šilheřovic, 
možná, že si již někteří z vás všimli, že se v naší 
vesničce objevila jakási nová hudební škola. Ano, 
je to tak, a je mi potěšením, že bylo možné právě 
i u nás otevřít pobočku tzv. (Class) Hudební školy 
Yamaha.  

 
Hudební školy YAMAHA p ůsobí po celém světě a patří se svými 700.000 žáky a 20.000 
učiteli k největším organizacím svého druhu. Vznikly v Japonsku v roce 1954, od roku 1967 
fungují v Německu a od roku 1994 působí v České a Slovenské republice. Zásada Hudební 
školy YAMAHA zní: "Není nehudebních lidí. Jsou jen nerozvinuté talenty!" 

Již po desetiletí je naším heslem "Učení je radost". 
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SPECIFIKA VÝUKY YAMAHA 
 
- Hudební školy YAMAHA nabízejí vyučovací programy pro všechny věkové skupiny 

od nejmenších dětí až po seniory. 
 
- Vyučování probíhá v přehledných skupinách s využitím speciální metodiky otevřené 

skupinové výuky. Společné provozování hudby je důležitou součástí výuky: 
komunikativní vyu čovací atmosféra a prostředí snižují nátlak na výkon a také stres.  

 
- Učitelé jsou na výuku připravováni na speciálních seminářích YAMAHA a jsou dále 

pravidelně a systematicky vzděláváni. Toto není, zvláště v oboru elektronických 
hudebních nástrojů, vždy samozřejmé. 

 
- Vyučovací materiály jsou zpracovávány zkušenými hudebními pedagogy a jsou 

pravidelně aktualizovány. Dlouhodobá vyučovací perspektiva je nabízena jak 
začátečníkům, tak i pokročilejším žákům s vyššími nároky na obsah a tempo výuky. 

 
- K charakteristickým znakům hudebního vyučování YAMAHA pat ří rovnoprávné 

zacházení s různými druhy hudby, využití hravých, improvizačních a dalších tvůrčích 
prvk ů, stejně jako integrovaná obsáhlá všeobecná výchova. 

 

Informace o našich vyučovacích programech 

Předškolní hudební programy 

• Robátka – pro děti od 4 do 18 měsíců 
• První kr ůčky k hudbě – pro děti od 18 měsíců do 4 let 
• Rytmické krůčky – pro děti od 4 do 6 let 

 
Instrumentální hudební programy 

• Zobcová flétna – pro děti od 6 let, mládež a dospělé 

 

V případě zájmu nás neváhejte kontaktovat nebo se přihlaste na bezplatné ukázkové lekce.  

 

Přeji Vám a Vašim dětem spoustu krásných hudebních zážitků.  

Na viděnou v hodinách, 

Mgr. Jan KUCHA Ř 

Tel: 732 768 769 

jan.kuchar@yamahaskola.cz 

WWW.YAMAHASKOLA.CZ 
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ČINNOST SBORU DOBROVOLNÝCH HASIČŮ OBCE 

ŠILHEŘOVICE  
 
 
LETNÍ OBDOBÍ ŠILHE ŘOVICKÝCH HASIČŮ 

Letní období červenec – srpen znamenalo jak období žní, léta, prázdnin, radostí i starostí, 
tak i potřeb služebníků svatého Floriána, a to nás, hasičů, jak už profesionálních, tak 
dobrovolných. V tomto dvouměsíčním intervalu 60 dní přibylo nezvykle hodně událostí, 
a to převážně kvůli nepřízni počasí, a také kvůli přemnožení „krásných pruhovaných 
létajících zvířátek“ v podobě včel, vos a sršní. Za pomoci zřizovatele jednotky (obec) jsme 
se vybavili potřebnými prostředky na likvidaci tohoto hmyzu a jsme také s několika 
jednotkami z okolí předurčeni na tyto zásahy.  
 
A jaké že bylo dění jednotky? 
Červenec byl celkem „chudobný“, neboť se jednalo o likvidaci bodavého hmyzu 
v rodinném domě.  
Zato měsíc srpen byl „bohatý“ až až: 
2. 8. 2011   Technická pomoc - čerpání vody, jednalo se o čerpání vody ze sklepa 

rodinného  domu po průtrži mra čen, která se přehnala naší obcí. 
4. 8. 2011   Technická pomoc - likvidace hmyzu, likvidace roje sršní na zahradě 

rodinného domu. 
15. 8. 2011   Technická pomoc - odstranění nebezpečných stavů, jednalo se o odstranění  

nánosů bláta, hlíny, kamení a ostatních „pokladů“ zahrad, které byly 
vyplaveny z polí vlivem přívalového deště, který zasáhl i ostatní obce. 

16. 8. 2011  Technická pomoc - odstranění nebezpečných stavů, odstraňování následků 
z předešlého dne. 

19. 8. 2011  Technická pomoc - odstranění nebezpečného hmyzu, hmyz v areálu TJ  
SOKOL Šilheřovice 

22. 8. 2011 Technická pomoc - odstranění nebezpečných stavů, jednotka prováděla 
odstranění nánosů bláta po průtrži, která se přehnala přes obec. Byly 
zaplaveny ulice Ke Kovárně a také ulice Studená. 

23. 8. 2011 Technická pomoc - odstranění nebezpečných stavů, jednotka vyjížděla 
v celkovém počtu 4 hasičů k pomoci do sousední vesnice Hati, která byla 
postižena průtrží mra čen daleko více. 

24. 8. 2011 Technická pomoc – Likvidace hmyzu, hmyz v restauračním zařízeni 
v Šilheřovicích  

24. 8. 2011  Technická pomoc – Likvidace hmyzu, jednalo se o roj sršní na střeše 
rodinného domu. 

26. 8. 2011  Technická pomoc – Likvidace hmyzu, dva roje vos v budově Základní školy. 
31. 8. 2011 Technická pomoc – Likvidace hmyzu, roj vos v restauračním zařízení 

v Šilheřovicích. 

U těchto zásahů, kdy se jedná o likvidaci hmyzu, je zapotřebí minimálně 4 denního 
působení látek, které byly použity. Může se stát, že nedojde k úplné likvidaci, neboť část 
hmyzu se navečer zdržuje na jiných místech jako např. dutiny stromů a vracejí se zpět 
do hnízda až na druhý den. Potom je zapotřebí použití likvidačních látek opakovat. 
 
Jak vidíte, činnost naší jednotky je celkem hojná. Za připomínku stojí likvidace požárů, 
větrných smrští, povodní, nově i výjezdy na bodavý hmyz, likvidace úniků nebezpečných 
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látek (kapalin), dopravních nehod (na vyžádání velitele HZS) a ostatních úkonů 
dle požadavků operačních důstojníků Hasičského záchranného sboru Moravskoslezského 
kraje a samozřejmě ostatních úkonů nám svěřených obcí (ta je zřizovatelem JSDH). 
 
Největší starost nám dělá pokročilý stav a věk cisterny, neboť se také může stát, že v brzké 
době nebudeme mít čím vyjíždět.  
V náš prospěch hraje hlavně znalost všech ulic v obci. JSDH ostatních obcí, které jsou 
v poplachovém plánu, mají dáno zákonem výjezd jednotky od vyhlášení poplachu 
do 10 minut.  
Pár příkladů ke srovnání: 
- nejbližší jednotka SDH Markvartovice: 10 minut ze zákona + dojezd na začátek obce, 

což je 5 minut + nalezení místa události = cca 20 minut. 

- dojezd profesionálu z Hlučína: 2 minuty od poplachu výjezd, 10 minut jízda                    
+ 3 - 4 minuty dojezd na místo události = cca 17 minut. 

- u naší jednotky zákon říká do 10 minut výjezd, my stíháme do 6 minut výjezd 
ze zbrojnice + 2 minuty dojezd na místo události (znalost polohy všech ulic) = 8 minut. 

 
Stinnou stránkou téhle věci jsou finance, neboť nákup nového hasičského vozu vyjde cca 
na částku 5 – 7 miliónu korun. Tato částka se odvíjí od toho, zda jde o nákup 4 kolové 
cisterny nebo 6 kolové + základní výbava. Je to sice cifra „vesmírná“, ale zase na druhou 
stranu je to investice na dalších minimálně 20 let.  
Jiná varianta je repasování naší Tatry, ovšem tady také cena nejde pod dva milióny, neboť 
se jedná o celkovou rekonstrukci vozu + výměna nádrže. 
Další varianta je zakoupení starší repasované cisterny. Zde by musela následovat částečná 
rekonstrukce zbrojnice kvůli výšce vozu, neboť nejmenší výška mezi stropem a podlahou je 
2,90 m a moderní cisterny mají min. výšku 3,15 m. 
Bylo by vhodné se začít zabývat touhle otázkou, neboť jak se říká „neštěstí nechodí po 
horách, ale po lidech“. 
 
Členové SDH se zúčastnili, s praporem, oslav u příležitosti 110. let založení Sboru 
dobrovolných hasičů obce Hať. Program oslav byl rozdělen do dvou dnů. V sobotu proběhl 
slavnostní průvod od obecního úřadu k hasičské zbrojnici, kde proběhlo vysvěcení nově 
zrekonstruované budovy. Poté se průvod přesunul do kostela sv. Matouše, kde se konala 
mše svatá, a byl žehnán nový hasičský prapor. Poté se všichni zúčastnění přesunuli 
do kulturního domu. Zde se konalo slavnostní zasedání k tomuto jubileu. Na závěr dne 
následoval společenský večer za doprovodu reprodukované hudby.  
Druhý den (v neděli) pokra čovaly oslavy soutěžemi mezi sborem dobrovolných hasičů obce 
Hať, polskými kolegy z OSP Krzyzanowice a také s kolegy hasiči z německé FF 
Quellendorf. Po těchto soutěžích se vzhledem ke špatnému počasí pokračovalo v sále 
kulturního domu v Hati, kde proběhly dva koncerty dechové hudby. Ve večerních hodinách 
na závěr prob ěhlo vyhodnocení společné akce a následoval společenský večer.  
 
Další víkend následoval výlet na Slovensko, kde jsme se společně s našimi přáteli 
ze slovenských Kolárovic zúčastnili soutěže požárního útoku do vrchu. Po soutěži byly 
připraveny dvě exhibice, a to předvedení útoku místních žáků ze sboru v Kolárovicích 
a předvedení útoku družstva Kolárovic se starou stříkačkou PS – 8. Navečer jsme se všichni 
vraceli domů plni spousty zážitků. 
 
 

Roman Rumpa   
 za SDH a JSDH Šilheřovice 
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SPORTOVNÍ DĚNÍ V NAŠÍ OBCI 

 
Zlatý KAHAN 2011 
 

 



- 18 - 
 

 
 
 
 

 



- 19 - 
 

 



- 20 - 
 

 
 

 



- 21 - 
 

 



- 22 - 
 

 
TJ SOKOL Šilheřovice informuje 

 
 
Potřeba nových šaten pro hřiště TJ Sokol Šilheřovice. 
 

Lidé, kteří ať už závodně nebo jen rekreačně hrají fotbal na našem hřišti, znají 
dnešní neutěšený stav šaten a sprch v budově tribuny, které neodpovídají současným 
hygienickým ani bezpečnostním předpisům. Proto se TJ Sokol Šilheřovice rozhodl pustit se 
do výstavby nových šaten. Nová jednopatrová budova o rozměrech půdorysu 
17,2 x 6,2 metrů bude situována mezi stávající tribunu a vstupní bránu. Šatny již budou 
vyhovovat současným požadavkům. Oba soupeři budou mít kabiny s vlastním sociálním 
zařízením a sprchami. Rovněž místnost pro rozhodčí získá stejnou vymoženost.  

 
Protože rozpočet stavby: 3 700.000,-Kč přesahuje naše možnosti, požádali jsme 

o dotaci na příští rok Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy České republiky. Díky 
pochopení zastupitelstva obce jsme dostali příslib spoluúčasti obce ve výši 500.000,- Kč. 
Dalších 500.000,- máme potvrzeno od našich sponzorů. O zbytek žádáme ministerstvo 
o dotaci.  

 
Zkvalitn ěním prostředí areálu hřiště chceme nabídnout lepší prostředí nejenom 

hráčům všech 5 týmů, které máme, ale i dalším složkám, které projeví zájem využívat naše 
sportoviště.  

 
 

Ing. Jiří Thomas 
 
 
 

 

NAŠE ZÁKLADNÍ ŠKOLA  
 
 
Přehled činnosti ZŠ v září 2011 
 

Měsíc Datum Akce 

  
 
1.9. 

Slavnostní zahájení školního roku, žáci 1. třídy byli uvítáni v sále 
Obecního úřadu v Šilheřovicích za přítomnosti představitelů obce, 
školy a Unie rodičů. 
Děti obdržely ke vstupu do školy hodnotné dárky, které v průběhu 
roku využijí ve výuce. Třídní učitelkou 1. třídy je Mgr. Ludmila 
Hlaváčková. 

7.9. Slavnostní otevření 2. interaktivní učebny na škole – tentokrát 
na nižším stupni. Učebna byla pořízena z grantu EU – peníze 
školám. 

8.9. Návštěva kina v Hlučíně – film V PEŘINÁCH. 
26.9. Sokolníci – ukázka výcviku dravých ptáků na školním hřišti. 
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Ani jsme se nenadáli a letošní ne příliš prosluněné léto vystřídaly slunečné dny nového 
školního roku. I naši žáci usedli opět do svých lavic plní elánu a mnozí se dokonce do školy 
už těšili. 
 
Nejvíce však naši prvňáčci, na které jako každoročně čekalo příjemné přivítání v sále 
Obecního úřadu spojené i s malým překvapením. 
Tito žáčci si ani neuvědomili sílu okamžiku prvního vstupu na půdu školy, ale mnohým 
rodičům i prarodi čům ukápla nejedna slzička. 
 
Na nižším stupni byla otevřena nově zbudovaná multimediální učebna z grantu EU – peníze 
školám, která bude sloužit všem našim žákům k dalšímu rozšíření jejich vzdělávání. 
Přejeme si, aby celý školní rok prolínaly jen samé příjemné události a v očích našich žáků 
se zračila samá radost ze svých dosažených výsledků ve vyučování. Vyučujícím přejeme 
bezproblémové žáky a klidnou a spokojenou atmosféru ve škole. 
 
 

                                 Mgr. Mariána Válová 
 
 
 

 
ROZHOVOR 

 

O PRAJZSKÝCH NOVINÁCH S AUTORKOU LIANOU MELECKOU 

ROZHOVORY  — 24 Srpen 2011 

 

 

Chtěli bychom Vám v rozhovoru představit a přiblížit tvorbu paní Liany Melecké a její 
webové stránky Prajzské noviny. Prajzsko nebo také Prajzská je místními obyvateli 
označován mikroregion Hlučínsko, který má bohaté historické kořeny a je významný 
svými tradicemi, krásnou přírodou a pracovitou povahou lidí. 
 
Více zajímavostí a aktualit z tohoto krásného regionu se dočtete na webových stránkách 
prajzskenoviny.cz, kterým paní Melecká vdechla život. A právě o jejích žurnalistickýh 
začátcích a o samotné tvorbě Prajzských novin Vám přinášíme rozhovor. 
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Jak jste se k psaní a žurnalistice dostala? 
Vlastně úplně náhodou. Svoji profesi jsem měnila několikrát. Za čínala jsem jako stavební 
dozor na stavbě a po revoluci jsem se na čas stala úředníkem. Jenže pak jsem poznala, že 
jsem spíš rebel než úředník a hledala jsem něco jiného. Když se uvolnilo místo 
v regionálním týdeníku Region, řekla jsem si, že to zkusím. 
 
 
Jaké byly začátky? 
Docela krušné. O počítač jsem se dělila ještě s jedním externistou a psali jsme 
v šestsetdvojce. To už dneska mladí ani neví, že něco takového existuje. V jedné místnosti 
nás sedělo šest a jeden telefon byl pro dva. 
 
Jak vás jako elévku přijali kolegové? 
Měla jsem štěstí jak na kolegyni, tak na šéfredaktorku. Jim musím poděkovat za to, že jsem 
u této profese vydržela. S kolegyní Milenou Křístkovou jsme válčily v terénu. Radila mi, 
na co se ptát u rozhovoru a na co nezapomenout. Vzpomínám si, že na své první samostatné 
reportáži z výlovu rybníka, jsem byla tak rozrušená, že jsem se zapomněla zeptat, 
jak se porybný jmenuje. Šéfredaktorka Zuzana Urbánková mě zase učila, jak informace, 
které jsem zjistila v terénu, zesumírovat do čtivé podoby. 
 
Co vás vedlo k založení Prajzských novin? 
Dnešní zpravodajství je plné negativních zpráv. Pořád slyšíme a čteme jen o autonehodách, 
zpronevěrách a přírodní katastrofy jako by redaktoři přímo přivolávali. Chtěla jsem dát 
lidem něco pozitivního. Aby si přečetli o zajímavých lidech, místech i událostech z vedlejší 
vesnice. Napřed jsem si zkušebně tvořila svůj blog a teď jsme se známým vyrobili webové 
stránky na míru. 
 
Kdo se všechno podílí na tvorbě Prajzských novin? 
Já a moji čtenáři. 
 
Kde čerpáte nápady o zajímavých lidech z Hlučínska? Znáte je všechny osobně nebo máte 
od někoho spíše tipy, že v oné obci žije něčím významná a zajímavá osoba? 
Hodně jich znám osobně, o těch dalších se dozvídám z různých zdrojů. A ty samozřejmě 
tajím. 
 
Jak je obtížné získat poutavé informace z Hlučínska? Doufám, že o ně není nouze. 
Na Hlučínsku žije spousta zajímavých a talentovaných lidí, jen se o nich moc neví. Takže 
doufám, že mi čtenáři budou psát a posílat tipy a pozvánky na zajímavé akce u nich. Hodně 
dělají pro propagaci Hlučínska i starostové a perfektně se mi s nimi spolupracuje. 
 
Máte danou pomyslnou metu, kam až byste chtěla Prajzské noviny dovést? Uvítala byste 
v budoucnu, aby Prajzské noviny byly i v tištěné podobě? 
Zatím fungují jen dva měsíce, takže je předběžné mluvit o nějaké metě. Ale už se dostaly 
do povědomí a ráda přivítám každého, kdo by chtěl můj projekt podpořit nějakým 
sponzorským darem, nebo si na stránky umístit reklamu své firmy. O tištěné verzi 
neuvažuji. 
 
Mohou se čtenáři Prajzských novin setkat s Vaší tvorbou i někde jinde? 
Zatím mě to zaměstnává natolik, že na nic jiného nemám čas. 
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Na co nového se mohou čtenáři na Vašem webu těšit? 
Už mám v hlavě jeden zajímavý test a určitě budou moci vyjádřit svůj názor v nějaké 
anketě. 
 
 
Děkujeme za rozhovor a Prajzským novinám přejeme mnoho čtenářů. 
Rozhovor převzat z internetového magazínu  www.i-senior.cz 
 
 
 
 

 

PŘÍBĚH 
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PODĚKOVÁNÍ 
 
 
Vážená rodino, přátelé a spoluobčané! 
 
Dovolte mi, abych Vám všem velmi srdečně poděkoval za účast na oslavách mého jubilea, 
za dary, květiny a přání. 
Zvláštní poděkování patří panu Svěrkošovi st. a panu Krčmářovi za osobní přístup k oslavě 
na zámku. 
Taktéž bych rád poděkoval za nezištný dar manželům Lipinským, majitel ům pekárny 
M+K. 
Rovněž děkuji paní starostce a zastupitelům obce za velmi příjemné zpestření dopoledne 
jízdou v kočáře. 
Přeji Vám všem hodně pevné zdraví a Boží požehnání. 
                                                                                                

 
Karel Sládek 

 
 
 
Poděkování knihovny 
 
Děkujeme naší obyvatelce p. Martě Pindurové za darované knihy Obecní knihovně. Náš 
knihovní fond tak byl obohacen o 28 knih různých žánrů. 

 
 

Mgr. Ludmila Janoschová  
         Obecní knihovna Šilheřovice 
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Poděkování hasičům 
 
Jménem obce Šilheřovice bych chtěla poděkovat všem našim hasičům, kteří neváhali 
a pomáhali s úklidem po rychlých přívalových deštích, které způsobily zaplavování zahrad 
a cest bahnem spláchnutým z polí. Vzhledem k tomu, že všude bylo po žních a pole byla 
čerstvě opracovaná, půda kyprá, déšť vše lehce spláchl a nezbývalo než nánosy bahna 
uklízet.  
Také se zúčastnily těchto úklidů v sousední obci Hať, kde je tato nemilá věc postihla ve větší 
míře. 
Děkuji za ochotu a spolupráci 
 

 
Ing. Jarmila Thomasová 

          starostka obce Šilheřovice 
 
 
 
Poděkování za dopadení zloděje 
Velké poděkování patří našim obecním zaměstnancům, zejména p. D. Kučatému a p. L. 
Šeflovi za jejich duchapřítomnost při dopadení zloděje, který se pokusil ukrást jízdní kolo 
i s nákupem. Zloděj byl předán do rukou Policie ČR. 
Děkujeme 
 
 

Ing. Jarmila Thomasová 
          starostka obce Šilheřovice 

 
 

 
 

POZVÁNKA 
 
 
Pozvání ke kondičnímu cvičení 
 
Oznamuji tímto, že od 20. 9. 2011začne opět pravidelné kondiční cvičení se zaměřením 
na prevenci bolestí zad. 
  
Kde: sál obecního úřadu 
Kdy: každé úterý v 18 hodin 
S sebou: karimatku a cvičební úbor 
Cena: 20,- Kč 
 

Jana Gebauerová, 
předsedkyně kulturní komise 
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Pozvání na pečení koláčů 
 
Z vyprávění pamětníků a z jejich četných vzpomínek vím, že šilheřovický odpust byl 
v minulosti událostí číslo jedna, na kterou se těšili nejen místní, ale také jejich rozvětvená 
rodina, přátelé a známí z okolních vesnic. Výjimečnosti tohoto svátku odpovídala taky 
připravená tabule, na níž nemohly chybět hlučínské koláče. 
A tak po domluvě s paní Janou Šlosárkovou (hlučínskou spisovatelkou), která na Hlučínsku 
pravidelně vede tyto kurzy, Vás zvu na pečení koláčů, které se sice s datem odpustu mine, 
ale o to bude možná zajímavější. Možná tato dovednost bude v budoucnu jedna z mála, 
kterou budeme moci předat našim vnučkám. 
  
Datum akce: 8. 10. 2011 
Místo konání: Střední škola hotelnictví, gastronomie a služeb 
Čas: 9:00 
Cena: 250,-Kč /nájem, instruktorka, spotřeba energie, materiál/ 
Program: pečení koláčů, posezení u kávy a ochutnávka upečených koláčů. 
S sebou: šikovné ruce a dobrou náladu. 
Paní Jana Šlosárková, hlučínská spisovatelka, nás naučí nejen péct koláče, ale svou 
přítomností také oživí atmosféru celé akce. 
 
Zájemci, hlaste se do 30. 9. 2011 na Obecním úřadě, kde po uhrazení částky 250,- Kč 
obdržíte vstupenku na plánovanou akci. 

 
 
Jana Gebauerová, 

předsedkyně kulturní komise 
 

 
Pozvánka pro děti a jejich rodiče 
 
Pohádka o červené kostce v Šilheřovicích. 
21. října 2011 v 16:30 hodin bude v Rothschildově cukrárn ě představena kniha pro děti 
Pohádka o červené kostce. Knihu napsala Eva Tvrdá a barevnými ilustracemi ji doplnila 
Dagmar Václavíková, obě autorky bydlí v Šilheřovicích. V pátek 21. října bude Eva Tvrdá 
v Rothschildově cukrárn ě z nové knihy číst a Dagmar Václavíková bude s dětmi malovat. 
Na místě bude možné knihu zakoupit. Knihu vydává nakladatelství Littera Silesia a zve 
spolu s Rothschildovou cukrárnou srdečně děti, rodi če i prarodiče na setkání s oběma 
autorkami. 
 
 
Pozvánka na „Setkání Jubilantů“ 
 
V sobotu 22. 10. 2011 od 15:00 hodin bude probíhat „Setkání Jubilantů“ v sále Obecního 
úřadu Šilheřovice. Všichni jubilanti budou blíže informováni osobní pozvánkou. 
Jde především o jubilanty, kteří letos dosáhli/dosáhnou věku 70, 75, 80, 85, 90 a více let. 
 
 

za Obecní úřad Šilheřovice 
  Ing. Radmila Panochová 
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Pozvánka na strassenfest 
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SPOLEČENSKÁ KRONIKA 

 

 
Naši jubilanti 
 

Paukeová Marta  80 let  Matúšú Anna   90 let 
Tvrdá Ludmila  87 let  Tomčíková Lucie  89 let 
Sládek Karel            100 let  Palochová Štěpánka  80 let 

 
Obecní úřad přeje do dalších let hodně zdraví, štěstí a osobní spokojenosti 

 

 
Vydal: Obecní úřad Šilheřovice, Střední 305, 747 15 Šilheřovice 
             Tel.: 595 054 120                                     Fax: 595 054 129 
             e-mail: urad@silherovice.cz                   
             Epodatelna: epodatelna.silherovice@seznam.cz 
             www.silherovice.cz 
Redaktorka: Ing. Radmila Panochová 
 
Informa ční zpravodaj je distribuován zdarma do všech domácností v Šilheřovicích 
 
 

   

INZERCE 
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